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BRMG.KS-IX.0012.4.2016 
 

PROTOKÓŁ Nr 19-4/2016 
 

Z posiedzenia Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska, które odbyło się w 
dniu 27 kwietnia 2016 roku, a rozpoczęło o godz.16:00 w Sali Seana 
Lestera 003 w Nowym Ratuszu przy ul. Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku. 
 

Obecni: według załączonych list obecności, które stanowią załączniki nr 1 i 2 do 
protokołu. 
 

Na stan pięciu (5) członków Komisji, w posiedzeniu uczestniczyło pięć 
osób (5), czyli było quorum do podejmowania prawomocnych decyzji. 
 

Posiedzeniu przewodniczył Radny Mirosław Zdanowicz – 
Przewodniczący Komisji Sportu Rady Miasta Gdańska. 
 

Po otwarciu 19 posiedzenia Komisji, powitał zebranych i poinformował, że 
porządek obrad został, w terminie regulaminowym, wysłany do radnych drogą 
elektroniczną. Porządek stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – druk 
nr 675 - w zakresie działania Komisji.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  
 

2. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok – druk nr 676 – w 
zakresie działania Komisji.  
Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska 
 

3. Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
budżetu Miasta Gdańska w 2015 roku – w zakresie działania Komisji.  

Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska, Wydział Budżetu Miasta i 
Podatków, Biuro Prezydenta ds. Sportu, Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku  
 

4. Budowa Centrum Sportu Młodzieżowego GOKF – stan aktualny. 
Przedstawia: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska – Dyrektor Wydziału Programów 
Rozwojowych  

 

5. Przygotowanie do otwarcia Stadionu Letniego przy molo w Gdańsku 
Brzeźnie. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska - Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
 

6. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2016 r.  
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska - Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
 
 

7. PZU Maraton Gdańsk. 
Przedstawiają: Przedstawiciele Prezydenta Miasta Gdańska - Dyrektor Miejskiego Ośrodka 
Sportu i Rekreacji w Gdańsku 
 
 

8. Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja. 
 
Następnie Przewodniczący wobec braku uwag do porządku posiedzenia poddał jego 
przyjęcie pod głosowanie. 
 

Komisja porządek posiedzenia przyjęła jednogłośnie – 5 głosami „za”. 
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PUNKT  - 1 
 

Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Miasta Gdańska – 
druk nr 675 – w zakresie działania Komisji. 
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. – BRMG-S.0006.123.2016) 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji. 
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 675 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 675 – w zakresie 
działania Komisji. (Opinia nr 19-4/33-3/2016). 
 

PUNKT  - 2 
 
Zaopiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska zmieniającej uchwałę w 
sprawie uchwalenia budżetu Miasta Gdańska na 2016 rok  – druk nr 676 – w 
zakresie działania Komisji.                         
(Oryginał projektu uchwały znajduje się w protokole z sesji Rady Miasta Gdańska z 
28 kwietnia 2016 r. - BRMG-S.0006.124.2016). 
 

Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, w imieniu wnioskodawcy, przedstawiła 
projekt uchwały w zakresie działania Komisji.  
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie projektu 
uchwały, a następnie z uwagi na brak głosów w dyskusji, poddał pod głosowanie 
przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie projektu uchwały zawartego w druku nr 676 – 
w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania 
Budżetowego w Wydziale Budżetu Miasta i Podatków, przedstawiciela 
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wnioskodawcy, w wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 
głosach przeciwnych i 2 głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie 
zaopiniowała przedmiotowy projekt uchwały, zawarty w druku nr 676 – w zakresie 
działania Komisji. (Opinia nr 19-4/34-4/2016). 
 

PUNKT  - 3 
 

Rozpatrzenie Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania 
budżetu Miasta Gdańska w 2015 roku – w zakresie działania Komisji.  
 
Pani Maria Wojnarowska – Kierownik Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków 
Wprowadzę państwa jeżeli chodzi o ogólne kwoty, a szczegóły przedstawią 
specjaliści merytoryczni. Powiem w ogólnych kwotach jak wyglądało wykonanie 
budżetu za ubiegły rok. Otóż dochody wykonano na poziomie prawie 99% w kwocie 
prawie 2 mld 717 mln zł, wydatki to ponad 2 mld 534 mln zł. W stosunku do planu 
wyniosło to nieco ponad 93%. Wynik budżetu zamknął się nadwyżką w kwocie ponad 
182 mln zł. Jeśli chodzi o dochody to największa pozycja to jak zwykle podatki, 
podatek dochody od osób fizycznych i prawnych i tutaj wykonanie w obu 
przypadkach jest ponad 100%. W przypadku PIT czyli od osób fizycznych niewiele 
czyli tylko 0,3% powyżej stanu, natomiast CIT podatek dochody od osób prawnych 
9% powyżej planu. Podatki i opłaty lokalne również dobrze wykonane 103% założeń 
ramowych. Jeśli chodzi o dotacje i subwencje też w granicach 100%. Dotacje nawet 
nieco ponad 100. W zasadzie w dużych kwotach to tyle. Natomiast jeżeli chodzi o 
wydatki budżetowe to na Kulturę Fizyczną w części wydatków bieżących 
wydatkowano 102 mln 987 tys. zł co do kwoty wydatków ogółem poniesionych w 
ubiegłym roku stanowi 4,06%. W dużych kwotach jeśli chodzi o takie ogólne 
wykonanie budżetu to myślę, że tyle. Teraz jeżeli chodzi o szczegóły to powiedzą 
panowie z Biura Sportu.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękuję bardzo za informacje. Proszę pan Maksim. 
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
Witam państwa, pozwolę sobie w szczegółach złożyć sprawozdanie z wykonania 
budżetu Biura Prezydenta ds. Sportu w 2015 roku, a przekłada się na to budżet 
Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku, o tym powie później szczegółowo 
pan dyrektor Ośrodka Leszek Paszkowski, a Biuro Prezydenta ds. Sportu – wydatki 
ja przybliżę. Limit na rok 2015 to 38 mln 271 tys. i wykonanie tego limitu wyniosło 
blisko 94% przyznanego limitu, a to się równa blisko 36 mln zł. W MOSiR-ze kwota 
na rok 2015 27 mln 321 tys., wykonanie 26 mln 806 tys., a Biuro Prezydenta ds. 
Sportu to limit blisko 11 mln zł, a wykonanie w 2015 r. to ponad 9 mln zł. Co można 
było zobaczyć? Taką najpoważniejsza kwotą, która była wydatkowana i która była 
widoczna w tym roku to styczniowe Mistrzostwa Europy w Piłce Ręcznej Mężczyzn. 
Impreza ciesząca się olbrzymim zainteresowaniem, a finansowanie tej imprezy było 
objęte przez trzy poprzednie lata 2015, 2014 i część finansowania w roku 2013. 
Ogółem było to 4 mln zł, a w roku 2015, skoro omawiamy wydatki za poprzedni rok, 
to kwota była w wysokości 1 mln 900 zł. To była taka sztandarowa impreza, którą 
Gdańszczanie mieli przyjemność zobaczyć. Większość imprez i wydarzeń 
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związanych ze sportem jest państwu znana, ale pozwolę sobie je dodatkowo 
przypomnieć. Zlot żaglowców, Festiwal Żaglowców Baltic Sail. Impreza tradycyjnie 
czerwiec – lipiec każdego roku. Kwota wykonania to jest 600 tys. zł. W ramach tego 
budżetu zrealizowaliśmy dotację dla gdańskich klubów sportowych. Kwota 3 mln 
181 tys. Była ona niższa o sto parę tysięcy od kwoty, którą mieliśmy zaplanowaną. 
Związane było to ze zwrotami przez kluby sportowe niewykorzystanych środków. Na 
nagrody przeznaczyliśmy 460 tys. Wykonanie 431 tys. zł. Jeżeli chodzi o stypendia 
to tutaj jest 760 tys. zaplanowane, a wykonane blisko 450 tys. Można się zapytać 
dlaczego wykonanie jest tak niskie. Sukcesy sportowców na tym najwyższym 
poziomie, które predysponują do otrzymywania stypendiów w roku 2014 co 
skutkowało stypendiami w roku 2015 było niższe niż było zakładane co roku. Liczba 
stypendystów była mniejsza. Na szczęście rok 2015 był rokiem obfitującym w 
sukcesy sportowe i takie coś nie nastąpi w roku 2016. Pozostała działalność 
sportowa to m. in. projekt społeczno – sportowy, projekt także edukacyjny pn. Top 
Talent piłka nożna. Na to zaplanowaliśmy 207 tys. zł. Wykonanie blisko w 100%, bo 
206 tys. 250 zł. Pozostała działalność sportowa to m. in. takie wydarzenia jak 
organizacja i przeprowadzenie Pucharu Świata we Florecie kobiet Dwór Artusa, 
turniej indywidualny i drużynowy. Przygotowanie i ceremonia wręczenia nagród 
żeglarskich Rejs Roku, tradycyjna marcowa impreza. Uroczystość wręczenia Listu 
Morskiego dla przedstawicieli środowiska żeglarskiego. To impreza kończąca rok 
sportowy, rok żeglarski w naszym mieście. To takie imprezy dla środowiska 
sportowego jak Gdańska Gala Sportu. W roku 2015 była to 13 Gala Sportu, a także 
Gdańska Gala Sportu Szkolnego i Młodzieżowego, czyli święto młodzieży. 
Zrealizowane zostały konferencja metodyczno – naukowa Sport i Wychowanie 
Fizyczne, uroczystość otwarcia boiska przy ul. Meissnera w Gdańsku, wiele innych 
wydarzeń sportowych i żeglarskich, udział reprezentacji miasta Gdańska w 
regatach Trójmiasto Cup, uroczystość wręczenia stypendiów dla wybitnych 
gdańskich sportowców, a także z imprez, którymi możemy się poszczycić o 
formacie bardziej krajowym to wyścig kolarski Scandia Maraton LangTeam, wyścig 
kolarski Tauron LangTeam Race, Międzynarodowy Mecz Bokserski elitarnej ligi 
pięściarskiej Huzarzy Polska, finał Pucharu Polski w siatkówce mężczyzn. Mógłbym 
wymieniać więcej, ale to były te najważniejsze. Wśród ważnych rzeczy jest też to, 
że trochę pieniędzy nam zostało. Zaoszczędziliśmy trochę pieniędzy, m. in. na 
takich projektach jak Top Talent Judo. To kolejny z projektów integrujący 
środowisko sportowe. Tym razem w dyscyplinie judo. Naszymi partnerami są 
naukowcy, sportowcy i ich rodzice. Tutaj zaoszczędziliśmy, natomiast w roku 2016 
już miasto zasili ten projekt kwotą 200 tys. zł. Obecnie ci młodzi sportowcy, 
których jest blisko 200, objęci są badaniami. Już są po tych badaniach 
szczegółowych, takie jakie są dostępne dla sportowców bawiących się i trenujących 
sport wyczynowo. Tutaj ta gdańska młodzież została objęta badaniami. To w dużym 
skrócie wszystko. Poproszę dyrektora Paszkowskiego o przedstawienie wydarzeń 
roku 2015 organizowane przez MOSiR, a jak będą jakieś pytania to jestem do 
państwa dyspozycji.      
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Witam serdecznie. Panie przewodniczący chciałbym przedstawić sprawozdanie z 
realizacji planu. Pan kierownik Maksim powiedział w większości o działaniach 
realizowanych przez Biuro Prezydenta, ale też na styku MOSiR-u i Biura Prezydenta 
ds. Sportu. Jeżeli chodzi o dochody to dochody Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w roku 2016 były planowane na poziomie 7 268 978 zł, natomiast 



5 
 

dokonano wykonania na poziomie 7 712 900, 81 zł, co stanowi 106% założonych 
planów. Skąd głównie wynika ten wzrost? Przede wszystkim z dochodów z najmu 
dzierżaw składników majątkowych Skarbu Państwa, a także naszego majątku 
gminnego, które wynosiły w planie 3 085 600 zł, a wykonaliśmy je na poziomie 
4 194 284,63 zł co stanowi 135,93% i to był główny powód zwiększonego przychodu. 
Jeżeli chodzi o wydatki, przedstawię je łącznie w ujęciu inwestycyjnym, gdyż przez 
nasz budżet były realizowane inwestycje, m. in. pływalnia, która jest realizowana 
przez Dyrekcję Rozbudowy Miasta Gdańska na Osowej. W roku 2015 nie zostały 
wykonane założone prace przy tej inwestycji, stąd te wykonanie nie jest do końca 
zrealizowane, bo kwota została zaplanowana na ten wydatek 12 400 000 zł 
inwestycyjna, a wydatkowaliśmy 5 296 000 zł, ale z tego co wiem te płatności 
przeszły na rok 2016 i będą realizowane w roku bieżącym. W zakresie paragrafu 
dotyczącego administracji publicznej plan wynosił 9 202 000 zł, a wykonanie na 
poziomie 8 697 500 zł. Jeżeli chodzi o promocję tutaj też plany były na poziomie 
9 202 250 zł, a wykonanie na poziomie 8 697 500,16 zł, co stanowi 94,5%. 
Wykonanie w takim procencie było możliwe z tego względu, że te niecałe 5% 
stanowił VAT, który wracał w ostatnim miesiącu, w grudniu z faktur i wydatkowanie 
w krótkim czasie tych środków było po prostu niemożliwe. Jeżeli chodzi o zadania 
w zakresie kultury fizycznej, gdzie właśnie wchodzą też w skład wydatki 
inwestycyjne to było na poziomie 32 025 994 zł, a wykonanie na poziomie 
24 896 722,57 zł. W tym się mieszczą wspomniane inwestycje, które przeszły na rok 
kolejny, ale one będą nadal realizowane, czyli środki zostały odtworzone. Jeżeli 
chodzi o zadania w zakresie kultury fizycznej 19 625 000 zł plan, 19 599 000 
wykonanie, co stanowi 99,87% dochodów. To główne parametry naszego budżetu i 
gdyby były jakieś pytania to odpowiem, gdy się pojawią. Dziękuję.     
 
Przewodniczący Mirosław Zdanowicz podziękował za przedstawienie 
Sprawozdania Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska w 
2015 roku w zakresie działania Komisji, a następnie z uwagi na brak głosów w 
dyskusji, poddał pod głosowanie przyjęcie i pozytywne zaopiniowanie Sprawozdania 
- w zakresie działania Komisji. 
 

USTALENIA KOMISJI – OPINIA                   
 
Komisja Sportu Rady Miasta Gdańska, po wysłuchaniu informacji i wyjaśnień 
przekazanych przez: 

• Panią Marię Wojnarowską – Kierownika Referatu Planowania Budżetowego w 
Wydziale Budżetu Miasta i Podatków,  

• Pana Adama Maksima – Kierownika Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. 
Sportu,  

• Pana Leszka Paszkowskiego – Dyrektora Miejskiego Ośrodka Sportu i 
Rekreacji w Gdańsku, 

wyniku przeprowadzonego głosowania, 3 głosami za, przy 0 głosach przeciwnych i 2 
głosach wstrzymujących się, przyjęła i pozytywnie zaopiniowała Sprawozdanie 
Prezydenta Miasta Gdańska z wykonania budżetu Miasta Gdańska w 2015 roku – w 
zakresie działania Komisji. (Opinia nr 19-4/35-5/2016). 
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PUNKT  - 4 
 
Budowa Centrum Sportu Młodzieżowego GOKF – stan aktualny. 
  
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
GOKF w tej chwili, stan na dzisiaj wygląda w ten sposób: zdjęcia obrazujące stan 
zaawansowania robót na dzień 27 kwietnia 2016 r. stanowią załącznik nr 4 do 
protokołu. Przypomnę, że umowę, którą mamy zawartą z wykonawcą i koszt 
inwestycji to jest 11,6 mln zł. Z tego 4,5 mln zł mamy dofinansowania z 
Ministerstwa Sportu i Turystyki. Mamy umowę zawartą w tamtym roku i w tym roku 
będziemy konsumowali to dofinansowanie z Ministerstwa. W planie budżetu mamy 
zabezpieczone środki na całą inwestycję. Termin zakończenia inwestycji to jest 30 
września tego roku. Stan zaawansowania robót na marzec to jest ok. 25% wartości 
kontraktu. Na dzisiaj nie ma żadnych zagrożeń od strony realizacji. Wykonawca 
jest dobry. Nic się złego nie dzieje na budowie. Trzymamy kciuki, żeby tak było do 
końca. Liczymy na to, że tak się skończy jak w tej chwili budowa jest realizowana, 
z takim wspólnym sukcesem, że na 30 września chcemy mieć obiekt zakończony.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę powiedzieć jaka będzie długość bieżni.  
 
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
400 metrów. 
 
Pan Jarosław Kińczyk – Z-ca Dyrektora ds. Realizacji Inwestycji w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
8 torów, 400 metrów. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

8 torów, 400 metrów, plus bieżnia 110 metrowa prosta, rzutnie, skocznie, do 
miotania kulą, do wszystkich dyscyplin, do możliwości rozgrywania zawodów 
trzeciej kategorii, czyli są to zawody regionalne, trybuny na 924 osoby plus 12 osób 
niepełnosprawnych, do tego boisko treningowe o wymiarach 60 na 30, oświetlone, 
oświetlenie na górnym stadionie z naturalnej murawy, która będzie wykonana 
nawierzchnia, o natężeniu 200 luxów, stąd boisko będzie nawadniane, będzie miało 
swój drenaż, będzie też przewidziany parking, monitoring, łączny koszt inwestycji 
9,5 mln zł. Administratorem obiektu będzie Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji. 
Planujemy, aby główną siedzibą obiektu było rugby, gdyż ten zespół nie ma 
swojego domu. Tuła się po różnych obiektach od Traugutta po Meissnera, kiedyś na 
terenie GOKF-u funkcjonował, a także lekkoatletyka jako miejsce do odbywania 
zawodów międzyszkolnych, a także zawodów regionalnych. Co do cennika on nie 
został jeszcze przez nas opracowany, natomiast ceny będą porównywalne do 
obiektów, które w tej chwili gmina posiada. Będą tam preferencje głównie zajęcia 
dla szkół, ale przede wszystkim też preferencje dla klubów sportowych do juniora 
włącznie, natomiast seniorzy, tak jak to ma miejsce na innych obiektach muszą się 
liczyć z odpłatnością odzwierciedlającą faktyczne koszty utrzymania obiektu.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Najbardziej to mnie cieszy ta bieżnia, dlatego, że to jest …    
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

8 torów, pełnowymiarowa bieżnia tartanowa. To jest nowa jakość w mieście 
Gdańsku, gdyż obiekt przy AWF-ie już nie spełnia niestety wszystkich warunków. 
Trzeba powiedzieć wyraźnie, że dzięki panu Ministrowi Korolowi została ta 
inwestycja dofinansowana kwotą 4,5 mln zł, ale wiązało się to z koniecznością, już 
jest decyzja Prezydenta w tej sprawie, aby wygospodarować teren na obiekty 
rozgrzewkowe do realizacji zajęć głównych, czyli zawodów głównych i z terenu 
tego zakładu OKAZ, który tam się mieścił na Strzyży będzie to wyłączone z obszaru, 
gdzie miałyby się dokonać jakiekolwiek inwestycje i ten teren będzie włączony w 
teren nie dość, że publiczny, to będzie to teren raczej, który będzie miał służyć 
mieszkańcom i też być zapleczem do rozgrywania zawodów czyli terenem 
rozgrzewkowym. Reasumując i kontynuując ten wątek tego obiektu to decyzją 
Prezydenta na kolegium Prezydenckim, na którym z panem kierownikiem byliśmy w 
poniedziałek została podjęta decyzja przez pana Prezydenta o realizacji zamierzeń 
dotyczących reorganizacji Gdańskiego Ośrodka Kultury Fizycznej i MOSiR-u i cześć 
zasobów, przede wszystkim te zasoby twarde, czyli infrastrukturalne, czyli obiekt 
przy Grunwaldzkiej, obiekt przy Subisława, obiekt przy Schuberta, obiekt przy 
Michałowskiego i Paganiniego przejdą w zarząd MOSiR-u razem z potencjałem 
ludzkim w ilości ponad 9 etatów, który był przypisany do realizacji tych zadań 
związanych z zarządzaniem infrastrukturą. W wyniku reorganizacji uznaliśmy, że 
nie wszystkie etaty są nam niezbędne do zarządzania. Pozostałe będą 
wykorzystywane zasoby do zarządzania obiektami nieco w innej lokalizacji, ale 
każdy otrzyma propozycję pozostania, propozycję pracy.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Bardzo proszę czy są pytania?   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To bardzo dobra informacja, bo rzeczywiście cześć mieszkańców i Strzyży i VII 
Dworu zgłaszało postulaty dotyczące tego, żeby cześć tego terenu po OKAZ-ie miała 
taki charakter otwarty. Także to jest świetna informacja, że tak będzie. Na 
Michałowskiego co należało do GOKF-u?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Tam było boisko asfaltowe i plac zabaw. Na takim podwyższeniu. Ono jest 
asfaltowe i nie ukrywam, że każdy z tych obiektów w naszej ocenie, mówię o 
MOSiR-ze będzie, zresztą nazwa też ulegnie zmianie, ale na razie nie chcemy o tym 
mówić z różnych powodów, bo będą też zmiany w nazewnictwie tych jednostek. 
Rozmowy jeszcze trwają. Będzie tam konieczne do zainwestowania w wymianę 
nawierzchni tego boiska, które jest asfaltowym boiskiem, więc to jest nakład rzędu 
500 tys. zł, które w jakiejś perspektywie, kilku lat, powinno się zmaterializować. 
Dzisiaj nie mogę ogłosić tej perspektywy, natomiast znamy potrzeby. Jeżeli chodzi 
o obiekt Subisława to jest to obiekt, którego dzierżawa się kończy 30 czerwca i 
pasaż Żabianka i te boisko… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
To jest to pod Drogę Różową? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Dokładnie. Jest rezerwa i tutaj nic się nie wydarzy. Natomiast jeżeli chodzi o 
Paganiniego tam w tym roku jeszcze Dyrekcja Rozbudowy Miasta Gdańska będzie 
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realizowała boisko do piłki siatkowej ze sztuczną nawierzchnią oraz siłownię 
zewnętrzną i ten kompleks uzupełniony o ten Skatepark i istniejącą infrastrukturę 
będzie stanowił takie osiedlowe miejsce wypoczynku. Dalej mamy Schuberta, czyli 
za Świadkami Jehowy to boisko, gdzie w przyszłości ma powstać też Punkt 
Selektywnej Zbiórki Odpadów Komunalnych czyli tzw. PSZOK i w tym miejscu, w 
ramach takiej rekompensaty społecznej miałoby powstać boisko pełnowymiarowe 
do piłki nożnej. Tam potrzebne są nakłady rzędu 3 mln zł i tam będziemy to 
programować w perspektywie długoletniej, żeby ten obiekt tam powstał. To są 
oczywiście nasze propozycje. To jest pod rozwagę państwa radnych, Prezydenta. 
One zostały kierunkowo przyjęte. Jeszcze kontynuując mamy jeszcze obiekt 
Jaguara Kokoszki, gdzie również jakby stroną jest GOKF. Wejdziemy w jego rolę. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Czyli MOSiR też Jaguara przejmuje?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Dokładnie. Tam jest dzierżawa 10-letnia do 2022 roku. Tutaj na pewno trzeba 
będzie wspierać tą grupę zapaleńców, tych ludzi, gdzie mają tam ponad 300 dzieci, 
14 zespołów w różnych kategoriach rozgrywkowych, do tego zespół IV ligowy, który 
zajmuje teraz 11 miejsce w lidze, podobnie Gedania, który jest chyba 4 miejsca 
wyżej, ale też robią podobną robotę. Też jest 300 dzieci, 14 czy nawet 16 
zespołów, gdzie zespół jest w IV lidze na miejscu VII. Przede wszystkim co jest 
ważne, że niewielkie są opłaty, gdzie składki są na poziomie 120 zł miesięcznie, co 
nie jest kwotą zbyt wygórowaną dla tego rodzaju świadczenia. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jeżeli chodzi o Jaguara czy tam przewidziane są jakieś inwestycje w bieżących 
latach?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Z tego co mi wiadomo proces inwestycji będzie realizowany przez sam klub. Oni 
podobnie jak Gedania chcą postawić jeszcze w tym roku halę. Mają tam dwie płyty 
z naturalną nawierzchnią i połowę sztucznej, gdzie jest jeszcze plac zabaw, 
zaplecze kontenerowe. Te inwestycje realizowane były jeszcze przez miasto w 
dużej mierze… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Oni nie są w tej strefie lotniskowej, gdzie nie można tam inwestować?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Nie. Tam jeszcze jest jakaś rezerwa pod jedno boisko, ale co do perspektyw trudno 
mi jest dzisiaj powiedzieć. Klub sobie radzie doskonale. Robi lokalnie bardzo fajną 
robotę. To jest przykład takiej pozytywnej działalności działaczy sportowych, w 
dobrym słowa tego znaczeniu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Sama ilość trenujących tam świadczy o tym. To jest spora ilość osób.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Tak. To też oprócz tej roboty szkoleniowej oni wykonują dobrą robotę 
wychowawczą, także te dwa kluby zarówno Jaguar kokoszki jak i Gedania można 
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powiedzieć to taki gdański model wspierania aktywnych działaczy sportowych, 
gdzie nie tylko przychodzą, bo były też takie przypadki, że przychodzą i mówią 
dajcie mi, ja zrobię wynik, ale ludzie, którzy mówią dajcie mi wędkę, a wtedy my 
złowimy tą rybę. To jest też przykład realizacji zadań własnych gminy poprzez 
stowarzyszenia i wspierania. 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Właśnie o tym rozmawialiśmy, że to jest ten model, który właśnie nas interesuje, 
żeby jednak stowarzyszenia brały na siebie ciężar zarządzania, a my pomagamy w 
infrastrukturze, czy pomagamy finansowo.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Musimy pamiętać, że budżet nie jest z gumy i te inwestycje, które się realizuje jest 
coraz więcej. Z budżetu obywatelskiego, inwestycje sportowe poprawiające jakość 
życia, która ma wpływ na poczucie tożsamości, na poczucia też mieszkańców co do 
tego jak się żyje w Gdańsku, jakim miastem jest Gdańsk. To ma też swoje 
konsekwencje długoterminowe w postaci kosztów takich ciągnionych związanych z 
utrzymaniem. Także warto czasami więcej zainwestować, dać tą wędkę solidnej 
konstrukcji, żeby ten efekt był, żeby tą grubą rybę można było wyciągnąć. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie dyrektorze czy pan jako MOSiR podoła, bo ile ma pan już obiektów?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Dobre pytanie panie przewodniczący. Dziękuję za nie. Powiem tak, jak mówiła 
moja była pani dyrektor, ciągnik uciągnie tyle ile mu się nałoży, ale w pewnym 
momencie może się okazać, że jest to za dużo. Sam dzisiaj doszedłem do takich 
konkluzji, że musi być wsparcie ze strony … i będę rozmawiał z panią Skarbnik 
dzisiaj, gdzie wskazywałem na pewne obszary, chociażby pływalnie, które też 
przejmujemy. Będzie np. Osowa. To też się wiąże z pewnym dużym wysiłkiem. Te 
zasoby kadrowe też są ograniczone, a my nie jesteśmy z gumy i ludzie nie są w 
stanie, już nawet w nadgodzinach realizować tych wszystkich zadań, więc pani 
Skarbnik przyjęła ze zrozumieniem, aczkolwiek poddała dalszej dyskusji, 
rozmowom temat związany z doinwestowaniem w sensie finansowym i etatowym 
MOSiR-u. Mamy pewne pomysły, mamy pewne rozwiązania, mamy pewne 
oszczędności chociażby z przejęcia GOKF-u jakieś etaty, ale część rzeczy po prostu 
nie da się, nie da się zarządzać obiektem bez zasobów ludzkich i finansów. Cieszy 
mnie postawa, dodam, jak zawsze, pani Skarbnik, która ma świadomość pewnych 
kosztów, które trzeba ponieść, żeby to dobrze zrobić.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Deklarujemy swoją pomoc.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Panie przewodniczący dziękuję za tą deklarację, natomiast przede wszystkim jedna 
zasada lojalność wobec swojego pracodawcy i taka uczciwość nakazuje mi otwarcie 
mówić o tych rzeczach. To wsparcie duchowe, dobrym słowem na pewno też 
pomoże w realizacji tychże planów, bo robimy to nie dla własnego widzimisię, 
tylko właśnie dla Gdańska, żeby te obiekty, które bierzemy w administrowanie 
funkcjonowały w sposób maksymalnie dobry. Nie ukrywam, że też przyjęliśmy 
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model, który wydaje się też stać się być metodą też gdańskiego sposobu na 
rozwiązywanie problemów związanych z utrzymywaniem. Proszę zwrócić uwagę, 
właśnie wspomniane obiekty Gedanii, czy też Kokoszki tam te tereny, które kiedyś 
były nieużytkami teraz funkcjonują i realizują się na nich fajne rzeczy. Dodamy do 
tego np. Traugutta, gdzie korty też nie mieliśmy pieniędzy na inwestycje. Teraz też 
tam zmodernizowane zostały dwie hale, trzecia została zadaszona i są kolejne 
plany inwestycyjne. Robota z młodzieżą na wysokim poziomie też zaczyna się 
kształtować, czy też inwestycje długoterminowe dzierżawy chociażby teraz 
oddanej niedawno nabrzeża pozwolą na stabilizację przedsiębiorców w tym 
zakresie, ale też takie inwestycje jak oddanie w długoletnią dzierżawę na Stogach 
obiektów przyplażowych, gdzie powstały też obiekty, Tawerna Nadmorska, obecnie 
Pepperino, gdzie dając teren powstał plac zabaw, dalej bar przyplażowy też fajnie 
się rozwija. Kolejny sukces dostaliśmy 9 błękitnych flag w tym rok na 2016 rok.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Panie dyrektorze zanim przejdziemy do kolejnego punktu, czy są jeszcze pytania 
do GOKF-u? 
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Mam pytanie do dyrektora Paszkowskiego a`propos Schuberta. Czy plany 
wieloletnie to znaczy, że w jakim okresie można by było?   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Proszę nie pytać mnie, bo ja do końca nie wiem. To jest sprawa z poniedziałku. To 
była nasza propozycja, którą Prezydent zaakceptował. Wieloletnia Prognoza 
Finansowa nie ma na dzisiaj nawet pieniędzy na to, chociażby nawet na boisko na 
Oliwę czy też na ten obiekt. To jest jakaś perspektywa. Na pewno wydaje się być 
bezsprzecznym, że w tej części miasta potrzebne by było takie boisko. Być może 
znajdziemy też podobne rozwiązanie jak na Meissnera. Wybudujemy, zrobimy 
konkurs lub nawet damy teren z koniecznością zainwestowania, więc będziemy 
szukali różnych rozwiązań. Na pewno tutaj nie dojdzie do zamiany miejscowego 
planu, który uniemożliwi realizację tego boiska. Nie powstaną tam jakieś 
zabudowania typu mieszkalnego. Tyle tylko mogę dodać.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Tam początkowo miały być korty tenisowe? Z tego co pamiętam było jakieś 
rozporządzenie Prezydenta.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Być może. Ten teren był dawany przez GOKF, czy przez GZNK, nie pamiętam przez 
jaką instytucję miejską pod długoletnią dzierżawę. Ona była chyba zbyt krótka, 
zbyt trudne były warunki do spełnienia, ale proszę zwrócić uwagę, że dzisiaj 
musimy uciekać od krótkoterminowych dzierżaw, jak strategicznie składałem 
Prezydentowi raport w sprawie działalności MOSiR-u, ponieważ jest wiele korzyści. 
Zresztą pan Zdanowicz jako przedsiębiorca wie doskonale, że planowanie czegoś w 
krótkiej perspektywie w biznesie jest po prostu awykonalne. Czyli jeżeli ktoś ma 
dzierżawę 10, 15, 20 – letnią może spokojnie realizować swój pomysł na biznes w 
sposób stabilny. Korzyści są następujące, przede wszystkim my jako urzędnicy nie 
robimy ciągle przetargów, nie mamy niepotrzebnej roboty. Dwa, przedsiębiorca 
jest skłonny zainwestować większe pieniądze, chętniej to zrobi, lepiej to 
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zbilansuje, dostanie kredyt, czy biznesowo to się inaczej składa, robi to w sposób 
profesjonalny, bardziej angażuje się to w te przedsięwzięcie i otrzymuje też w 
wyniku tego wyższą jakość usług, nie na zasadzie krótkiej. To dotyczy też nawet 
dzierżawy na plażach, którą mieliśmy na 5 lat z komponentem inwestycyjnym. 
Dzisiaj jeszcze mamy dwuletni okres i planujemy też w perspektywie dalszej za 
dwa lata, kiedy wygasną umowy również wystąpić do Urzędu Morskiego o 
długoletnią dzierżawę, np. 10-letnią, żeby te inwestycje, które powstaną na plaży 
chociaż są sezonowe, one miały charakter bardziej wystawny, lepszy jakościowo. 
Mamy już kanalizację dzięki tym 5-letnim inwestycjom, bo nałożyliśmy obowiązek 
doprowadzenia kanalizy, wody, prądu do tych miejsc. Stały się one naszą 
własnością. Następny krok to jest właśnie uzyskanie podniesienia jakości tych 
obiektów gastronomicznych, dołożenie elementów rekreacyjnych, aby podnieść 
jakość działania i to mamy perspektywę dwóch lat, kiedy się kończą. Już 
pracujemy nad przygotowaniem materiałów, aby nie robić tego na ostatni moment, 
żeby przedsiębiorcy mogli złożyć oferty odpowiednio wcześniej, przygotować 
wizualizację. Być może zrobimy to dwuetapowo, najpierw zobaczymy co proponują 
i dopiero wtedy rozstrzygniemy ten konkurs, więc mamy na pewno doświadczenia w 
zarządzaniu obiektami i z całą pewnością mogę powiedzieć, że długoletnie 
dzierżawy są na pewno kluczowym elementem, stąd pełnomocnictwa dla dyrektora 
MOSiR, które otrzymuję bezproblemowo tu trzeba powiedzieć. To są działania, 
które musimy kontynuować, żeby tą jakość poprawiać.     
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Czyli to znaczy, że zabudowy na plaży to one będą wtedy całoroczne?    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Nie. One będą 10-letnie. Miejscowy plan dopuszcza tymczasową zabudowę, czyli 
inwestycję 4 – miesięczną.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
One są zdejmowane na zimę? 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Dokładnie. One muszą być rozbierane. To jeszcze kilka elementów na to wpływa. 
Chociażby też sztormy, które jesienią, wiosną się pojawiają. Proszę zwrócić uwagę, 
że praktycznie tylko Klipper i budynek na… mówię o gdańskich plażach, bo w 
Sopocie jest jeszcze więcej, jest przystań i są jeszcze inne zabudowy na plażach, 
chociażby Zatoka Sztuki. To oprócz Klippera mamy jeszcze na Stogach budynek, 
który stoi na piachu bezpośrednio. Na Stogach dlatego, że jest tam szeroka plaża i 
Urząd Morski dopuścił realizację tej inwestycji. Jest szeroka, kumulacyjna plaża. 
Natomiast Klipper jest to dawna checz rybacka i tam jest przystań, więc tam ta 
zabudowa była zgoda na to, żeby realizować funkcje rekreacyjne z gastronomią. 
Role teraz się odwróciły i jest teraz gastronomia z niewielkim komponentem 
rekreacyjnym, który jest mało widoczny, aczkolwiek też współpracujemy z tym 
Klipperem. Też płaci ratownikom za realizację tego miejsca zwyczajowo 
wykorzystywanego do kąpieli, bo to nie ma statusu kąpieliska.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Pytanie do pana z WPR. Mamy cały czas rezerwę pod tą Drogę Różową. Tam są te 
obiekty sportowe, na których nie można inwestować itd. Czy jest szansa, bo tak jak 
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Prezydent dopuścił możliwość czy remontów czy doinwestowania pewnych części, 
gdzie są budynki mieszkalne. Czy myślimy też o tym, żeby te tereny póki my nie 
zdecydujemy czy wyrzucić tą Drogę ze studium czy zostawić, pewnie ona zostanie…  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
To nie jest pytanie ani do panów z WPR, ani z DRMG. To raczej planiści, BRG.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Szkoda, bo to są tereny bardzo ciekawe. Dobrze skomunikowane.  
 
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
Póki się nie zmieni planu zagospodarowania przestrzennego to obowiązuje to prawo 
miejscowe.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Jest możliwość wprowadzenia chociaż, czy w kwestii prawnej, wprowadzenie 
chociaż właśnie tymczasowo na okres kilku lat. 
 
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
Nie dostanie pan ani nikt pozwolenia na budowę. Jeżeli będzie to w formie 
zgłoszenia… 
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Najczęściej to ludzie pytają o to boisko.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

To są inwestycje o strategicznym znaczeniu dla miasta Gdańska. Niestety te 
tereny, które są w kolizji. Dla przykładu powiem… 
 
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
Po prostu jeżeli jest w tej chwili plan uchwalony o takim przebiegu i obowiązujący, 
od strony formalnej nie można wydać pozwolenia na budowę, ani przyjąć 
zgłoszenia o zamiarze jakiejś realizacji obiektu. Po prostu jest to niezgodne z 
prawem miejscowym. To jest ta formalna przeszkoda i wtedy wydatkowanie 
środków publicznych jest niecelowe.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Nawet nie myślę o środkach publicznych. 
 
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
Nawet jeżeli miasto miałoby tam cokolwiek robić, jakieś środki wkładać, a tym 
bardziej jak ktoś inny sponsor czy prywatny podmiot, to też tego nie przejdzie.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy są jeszcze jakieś pytania? Dziękuję. Przyjmujemy do wiadomości. Bardzo 
dziękuję panom i życzę, żebyście skończyli zgodnie z terminem. Zaprosimy na 
otwarcie radnego Wieckiego, który zawsze walczył o bieżnie dla KL Lechii. 
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Pan Jarosław Kińczyk – Z-ca Dyrektora ds. Realizacji Inwestycji w Dyrekcji 
Rozbudowy Miasta Gdańska 
Ta inwestycja rodziła się w bólach, ale być może teraz dlatego idzie dobrze. 
Trzymamy kciuki wszyscy, żeby tak nadal poszło do końca.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jestem trzecią kadencję tu, także temat dobrze znam.  
 
Pan Bernard Nalewajko – Kierownik Referatu Inwestycji Kubaturowych w 
Wydziale Programów Rozwojowych  
Tam za dwa miesiące to boisko już naprawdę będzie wyglądało, bo w tej chwili są 
kładzione te masy bitumiczne. One muszą miesiąc czasu odparować. Ten miesiąc 
czasu będzie położona trawa. Po miesiącu, czyli w czerwcu będzie już poliuretan, 
więc te mury oporowe, które tam są jeszcze wykopy i zalewane, będą już przez 
maj wykonane i zasypane, więc ono już nabierze takiego kształtu i wyglądu. Pod 
koniec czerwca zapraszamy, żeby obejrzeć, bo już tylko zostaną jakieś prace 
wykończeniowe, odbiory, badania, atesty Polskiego Związku Lekkoatletycznego. 
Już takie zostaną formalności.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
W uzupełnieniu też dodam, że przede wszystkim sportowcy i rugbiści Lechii czekają 
na zakończenie inwestycji, bo w tym roku mamy 60-lecie rugbistów Lechii Gdańsk i 
funkcjonowania. Mają w planach zdobycie tytułu mistrzowskiego w tym roku i 
pozwoliliśmy sobie troszeczkę wyprzedzić te zdarzenia tą uroczystość otwarcia 
boiska, o którym tutaj panowie mówią, połączyć ze świętowaniem 60-lecia i teraz 
już tylko czekamy na oddanie boiska.  
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Jak to dobrze mają kluby, gdy magą swoje okrągłe rocznice obchodzić na nowych 
obiektach. Chciałem też powiedzieć, że w tym roku jest również 70-lecie 
Gdańskiego Auto Moto Klubu.  
 
Pan Adam Maksim – Kierownik Referatu Sportu w Biurze Prezydenta ds. Sportu 
To już w czerwcu. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękujemy.  
 

PUNKT  - 5, 6 
 
Przygotowanie do otwarcia Stadionu Letniego przy molo w Gdańsku 
Brzeźnie. Przygotowanie Miasta Gdańska do sezonu letniego 2016 r.  
 
Została przedstawiona prezentacja stanowiąca załącznik nr 5 do protokołu, 
podczas której Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w 
Gdańsku omówił przygotowania Miasta Gdańska do sezonu letniego.       
   
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Proszę powiedzieć krótko o Stadionie Letnim. 
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Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Ruszamy w pierwszy weekend majowy przy współpracy z operatorem Akademią 
Piłkarską Akademii Piłki Ręcznej Artura Siódmiaka. Obiekt będzie zarządzany przy 
pomocy tego podmiotu. Planowane jest szereg imprez rangi mistrzowskiej od piłki 
nożnej poprzez siatkówkę, rugby oraz piłkę ręczną. Obiekt z całą pewnością w 
każdy weekend będzie już funkcjonował i będą się na nim odbywały zajęcia i 
imprezy o randze ogólnopolskiej. Natomiast w tygodniu będą się też odbywały 
zajęcia dla dzieci i młodzieży wykorzystujące tą infrastrukturę, która tam się 
znajduje. Oprócz tego oczywiście, żeby to się mogło finansować wszystko są też 
realizowane funkcje gastronomiczne. Mamy już w tej chwili końcowy etap montażu 
infrastruktury i nic nie stoi na przeszkodzie i nie ma takich zagrożeń, żeby ten 
obiekt nie ruszył na czas. Myślę, że niebawem, albo proponuję panie 
przewodniczący, żeby w sezonie letnim, jeżeli będziecie mieli państwo taką 
ochotę, po prostu zrobić takie spotkanie, wyjazdową komisję na obiekcie stadionu 
letniego. Myślę, że warto takie coś zaplanować.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Dziękuję.  
 

PUNKT  - 7 
 
PZU Maraton Gdańsk. 
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Trafiłem na wywiad z panem w prasie. Mówił pan o odwróconej trasie.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Tak. Było ryzyko takie, planując maraton nie można podejmować dużych ryzyk. Tu 
była sprawa związana z meczami Lechii, ponieważ nasza okolica Energa Stadionu i 
Amber Expo jest areną zmagań piłkarzy, więc nie wiadomo było, które miejsce 
zajmie Lechia, gdzie będzie grała mecz u siebie, czy też na wyjeździe i kiedy, i z 
kim, więc podjęliśmy decyzję o tym, że zmienimy trasę. Ryzyka były duże, 
ponieważ gdyby się okazało, że Lechia gra tego samego dnia to rano trzeba by było 
szybko się z tym uwinąć, poza tym Policja musiałaby być w to zaangażowana, nie 
tyle do samego zabezpieczenia ruchu, ale też do obsługi imprezy, a Policjanci też 
mają swoje godziny pracy, służby. Jeżeli rano by zrobili maraton, a popołudniu 
mieliby mecz to byłby cały dzień w pracy. Co do maratonu. Drugi PZU Gdańsk 
Maraton już za kilka dni. 2006 osób już jest opłaconych na liście.   
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Czy ogranicza pan liczbę startujących? Jest jakaś granica?  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Nie ograniczaliśmy, ale mamy tego samego dnia w Krakowie Maraton, który ściąga z 
racji tej, że jest w piątce. To się tak stało, że Kraków się w nasz termin przeniósł. 
Spowodowane to było tym, że … a co gorsza jest ten sam sponsor PZU. Niestety 
tutaj konkurować z maratonem, który jest 16 raz rozgrywany jest niezwykle 
trudno, ale nie boimy się tej konkurencji. Jakością chcemy pokazać i 
atrakcyjnością trasy. Wprowadziliśmy nową możliwość: sztafety maratońskie. 
Oprócz tych 2006 zawodników mamy też 69 czteroosobowych sztafet. To się wiąże 
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z tym, że pierwszy biegnie 15 km, następny 9, potem 7 itd., więc nierówne odcinki, 
ale to staje się możliwe do stania się „maratończykiem” osobom, które nie są 
jeszcze przygotowane do przebiegnięcia maratonu, ale dostaną tą samą koszulkę, 
ten sam medal. To zachęca innych, którzy nie mają odwagi do tego, żeby wziąć 
udział w maratonie, żeby spróbować tego. Co jeszcze nowego, bo na nowym się 
skoncentruję. W przeddzień robimy zawody dla dzieci, czyli taki dzień, w którym 
młodzież będzie mogła też rywalizować. Robimy też prezentację, koncert Mezo. 
Mezo w ogóle będzie uczestnikiem tego naszego biegu. Chce zrobić wynik na 
poziomie 2:30. Jeżeli się uda to jest wynik zawodniczy, można powiedzieć, takie 
ma plany. W przeddzień zagra koncert dla uczestników. Będą też wykłady. 
Prowadzimy cały czas akcje związane z przygotowaniem do maratonu, czyli 
Aktywuj się z panem Radosławem Dudyczem Mistrzem Polski z 2009 i 2010 roku. 
One się cieszą dużą popularnością. W środy i w niedzielę takie zajęcia plus wykłady 
odbywają się regularnie i gromadzą te zajęcia minimum 150 do 200 osób na 
każdych zajęciach. Są to profesjonalnie przygotowane treningi, gdzie uczą się 
uczestnicy. Sam również byłem dwukrotnie przy poprzedniej edycji. Wiem jak to 
jest wyczerpujące, bo treningi mają po 26 do 30 km, więc człowiek jest 
wypompowany totalnie, ale one przynoszą efekty i cieszą się dużą popularnością. 
Ludzie czekają na taką ofertę, by przygotować się dobrze do tych zawodów, żeby 
sobie nie zrobić krzywdy, poznać technikę biegową, poznać sposób odżywiania, 
rozplanowania swojego wysiłku, sposoby odnowy biologicznej, suplementacji, czyli 
wspierania się metodami naturalnymi, a także farmakologicznymi dozwolonymi 
oczywiście. Jesteśmy przygotowani. Trasa uzyskała certyfikację 42 km 195 m. 
Mamy nadzieję też na podtrzymanie współpracy z PZU. To jest jedno z 
niebezpieczeństw, ponieważ została tam wymieniona ekipa wszystkich praktycznie 
ludzi, z którymi mieliśmy uzgodnienia, nie tylko to, ale jeszcze inne projekty, ale 
mamy nadzieję, że przy współpracy radnych, nie tylko tutaj z Komisji, ale też były 
prowadzone rozmowy z radnym Falandyszem, z którym też rozmawiałem na ten 
temat. Jest taka szansa i wiem, że w Enerdze też są planowane działania związane 
z inwestycją w aktywność fizyczną, w bieganie. To jest myślę dobry kierunek. 
Jeżeli nie uda nam się z PZU to zrobić, to mamy nadzieję, że z naszą lokalną firmą, 
czyli musimy robić takie ruchy zabezpieczające, żeby nie pozostać tylko na 
garnuszku budżetu, ale także też szukać wsparcia, bo to jest niezbędną, żeby 
utrzymać pewien poziom organizacyjny. Dzisiaj biegacze są wybrednymi klientami, 
którzy zostaną nie taką koszulkę, nie taki medal to hejtują i nie ma litości. Taki 
jest rynek. Mamy w tej chwili w Polsce ponad 80 maratonów. Konkurencja jest 
bardzo duża. Natomiast my mamy ofertę jako Miasto Gdańsk bardzo szeroką, bo w 
tym roku uruchomiliśmy w marcu 7 już lokalizacji, takiego biegania w dzielnicach, 
gdzie na każdych zajęciach jest ok. 20 osób, które pod okiem trenera w dzielnicach 
takich jak Stogi, jak Jasień, jak Zaspa, jak Osowa, odbywają się takie zajęcia pod 
okiem wykwalifikowanych trenerach. One są sukcesywne, realizowane są w tym 
samym czasie, tego samego dnia i są bezpłatne, co jest bardzo ważne.    
 
Radny Mirosław Zdanowicz – Przewodniczący Komisji Sportu RMG 
Mam nadzieję panie dyrektorze, że za kilka lat wyprzedzi pan trendy, wymyśli coś 
świetnego, bo teraz się biega po pustyniach, po śniegu.    
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Tak. Uchylę rąbka tajemnicy. A`propos tych pomysłów też przy okazji spotkania ze 
znajomymi podczas meczu piłkarskiego piłki ręcznej taka mała koalicja została 
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zawiązana z kilkoma znajomymi, aby zrobić taki triathlon ekstremalny. Dzisiaj 
triathlony są bardzo modne, ale pomyśleliśmy, żeby wykorzystać potencjał i 
rozmawiałem z dyrektorem Trojanowskim i jemu też się spodobał ten pomysł. Mam 
nadzieję, że go wdrożymy w 2017 r. na jesień. To jest na etapie planów, ale 
zobaczymy co z tego wyjdzie. Mogę powiedzieć, że pływanie w morzu pomiędzy 
molami Sopot, Gdańsk, jazda rowerem górskim po terenie Trójmiejskiego Parku 
Krajobrazowego i bieganie również po TPK, gdzie zwykły triathlon się wydaje 
bardzo trudnym wyzwaniem, a pływanie w morzu to jest raz, jazda górskim 
rowerem po terenie górzystym i bieganie też po terenie górzystym to jest 
naprawdę w ekstremalne. Chcemy to robić na koniec sezonu.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Proszę Pachołka w to włączyć.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Np. Pachołek, bo to jest najwyższe wzniesienie w okolicy. To się wpisuje w to. Ale 
to jest na etapie pomysłu. Zobaczymy co z tego wyjdzie. Czy będzie wystarczająco 
determinacji i środków na to, to to zrobimy. Myślę, że poziom 300 uczestników na 
pierwszy rok byśmy szybko sprzedali. Dla przykładu w tym roku organizujemy …  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Komercyjne imprezy sprzedają się na pniu. 
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       

Tak. Mistrzostwa Polski sprzedaliśmy te 500 osób i mamy teraz kłopot, bo ciągle się 
dobijają ludzie, w triathlonie, bo pierwszy raz będą jedyne na terenie Polski 
Mistrzostwa Polski na dystansie olimpijskim. Sprzedało się w tydzień te 500 miejsc i 
to po cenie 180 zł, wszystkie w tej pierwszej cenie, więc jest potencjał jakiś.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Jak już jesteśmy przy bieganiu to mam pytanie i propozycję. Teraz był otwierany 
tunel pod Martwą Wisłą. Mnie akurat nie było na otwarciu, ale widziałam, że pan 
dyrektor m. in. przejechał rowerem.   
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Tak.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Byli biegacze. Zastanawiam się, czy w rocznicę nie można by było co roku robić 
jakiegoś biegu.  
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Była taka propozycja.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Dla rowerów i dla biegaczy.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
A` propos tego otwarcia doświadczenie jest takie z moich obserwacji, bo też 
uczestniczyliśmy w otwarciu jako MOSiR, biegaczy nie było zbyt wielu. Było dużo 
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pieszych i rowerzystów. Rowerzystów oceniam na jakieś 5000 osób. Potencjał jest 
duży. Rozważaliśmy też możliwość przebiegnięcia jednej z tych imprez, z 
Prezydentem Bojanowskim rozmawialiśmy, że Maraton może puścimy przez tunel. 
Mamy kilka wątpliwości. Też musimy patrzeć na tych biegaczy, którzy też patrzą na 
wynik, na to, że to jest duże zbiegnięcie, to jest duża różnica poziomów. To nie 
jest płaski teren. Fajnie się zbiega, ale gorzej się podbiega. Kolejna sprawa to też 
niektórzy twierdzą, że tracą łączność z satelitą. To są drobiazgi można powiedzieć, 
ale jest taka wola polityczna, żeby zrobić to, to przebiegnięcie w jednym z biegów 
np. albo Westerplatte, ale chyba bardziej maraton, żeby puścić jedną stroną, a 
drugą zrobić dwukierunkową. Wstępnie rozmawiałem z panem Kotłowskim i on sam 
nie wyraził żadnych obiekcji. Jednak diabeł tkwi w szczegółach. Można na ten 
temat rozmawiać. Weźmiemy wszystkie za i przeciw. Ten pomysł w głowach 
kiełkował już dawno, nawet jak był jeszcze na etapie budowy ten tunel.   
 
Radny Mariusz Andrzejczak – członek Komisji    
Uzupełnię. Prezydent, jak chyba dobrze słyszałem, jak było to otwarcie dla 
pieszych, to powiedział, że co roku rowerzyści będą jeździć, jak będzie rocznica 
otwarcia dla rowerzystów.  
 
Radna Beata Jankowiak – Wiceprzewodnicząca Komisji 
Chciałam, żeby to było dla ludzi, bo jednak wszyscy tak się cieszą na otwarcie tego 
tunelu.  
 
Pan Leszek Paszkowski – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Sportu i Rekreacji w Gdańsku       
Lepiej się jeździ po Gdańsku. Z mojej strony to wszystko. Gdyby były jakieś pytania 
to proszę.  
 

PUNKT  - 8 
 
Sprawy wniesione, wolne wnioski, korespondencja.   
 
Korespondencja została przesłana mailowo członkom Komisji. 
W związku z tym, że nie było spraw wniesionych oraz wolnych wniosków 
Przewodniczący podziękował wszystkim za uczestniczenie w obradach i na tym 
posiedzenie zakończono – godz. 17:30. 
 
 

Przewodniczący 

Komisji Sportu RMG 

 

Mirosław Zdanowicz 

 

 

 

Protokół sporządziła: 
Joanna Świeczkowska  





















Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

Komisja Turystyki i Promocji 

Rady Miasta Gdańska 
 

Przygotowanie do letniego sezonu turystycznego 2016 r. 



MARINA GDAŃSK 

 Błękitna Flaga na sezon 2016 
 
72 miejsca cumownicze, w tym: 
 
 22 miejsca dla rezydentów 
 8 miejsc dla oldtimer’ów 
 42 miejsca tranzytowe 
 10 ez-dock’ów dla skuterów wodnych 

 
 



PRZYSTANIE - PODW 

  PRZYSTAŃ ŻABI KRUK 
24 miejsca cumownicze 
Błękitna Flaga na sezon 2016 
 
 PRZYSTAŃ TAMKA 
16 miejsc cumowniczych 
Błękitna Flaga na sezon 2016 
 
 PRZYSTAŃ SIENNA GROBLA 
31 miejsc cumowniczych 



WYPOŻYCZALNIE SPRZĘTU PŁYWAJĄCEGO 

 Przystanie Żabi Kruk oraz Tamka 
 rowerki wodne 4 osobowe (2 osoby dorosłe i 2 dzieci) 
 rowerki wodne 5 osobowe (4 osoby dorosłe i 1 dziecko) 
 kajaki jednoosobowe 
 kajaki dwuosobowe 
 łódki 7 osobowe 
 łódki 4 osobowe  
 deski z wiosłem typu SUP (Stand Up Paddle) 



AKTYWUJ SIĘ NA LATO 

 Cykl turniejów rozgrywanych przez całe lato na plaży: piłka nożna, rugby, siatkówka 

 Zajęcia i treningi na plaży: zumba, skimboarding, frisbee 



IMPREZY ŻEGLARSKIE 
Marina Gdańsk jako baza dla jednostek  
uczestniczących w: 
 Otwarcie Sezonu Wodnego /21.05/ - organizator 
 Regaty o Puchar Mariny Gdańsk /11-12.06/ 
      - organizator 
 Wodna Fiesta /18-19.06/ - partner 
 Baltic Sail /30.06 - 3.07/ – partner 
 



GENERAŁ ZARUSKI - REJSY SZKOLENIOWE 

 Zlot "Baltic Sail" termin: 30.06-03.07.2016 r. 
 Niepełnosprawni „Przełamując nie tylko fale” 

termin: 04-10.07.2016 r. /trasa: Gdańsk - Kłajpeda 
- Liepaia – Gdańsk/ 

 "Poznaj Generała" - bezpłatny rejs (otwarta 
rekrutacja) termin: 14.07.2016 r. /trasa: Gdańsk – 
Gdańsk/ 

 Gdańsko-Szczecińska Integracja pod Żaglami 
termin: 18-27.07.2016 r. /trasa: Gdańsk – Gdańsk/ 

 40-lecie partnerstwa Gdańsk-Brema termin: 
30.07.-08.08.2016 r. /trasa: Gdańsk – Bremen/ 

 Zlot "Hanse Sail" Rostock termin: 09-14.08.2016 r. 
/miejsce: Bremen – Rostock/ 

 II. Gdańska Szkoła pod Żaglami (otwarta 
rekrutacja) termin: 14.08.-04.09.2016 r. /trasa: 
Rostock - Ryga - Tallin - Helsinki – Gdańsk/ 



KĄPIELISKA MORSKIE GDAŃSK 

Sezon letni 2016 

Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku 



BŁĘKITNA FLAGA 

W sezonie 2016 sześciu 

kąpieliskom w Gdańsku 

zostało przyznane 

wyróżnienie Błękitnej Flagi. 

 

 Molo Gdańsk Brzeźno 

 Gdańsk Stogi 

 Gdańsk Jelitkowo 

 Gdańsk Sobieszewo 

 Gdańsk Orle 

 Gdańsk Brzeźno Dom 

Zdrojowy 



KĄPIELISKA MORSKIE GDAŃSK 

 

 
 Sezon letni: od 24.06 do 31.08 

 6 kąpielisk morskich 

 1 miejsce wykorzystywane do 
kąpieli /Jelitkowo Klipper/ 

 Godziny pracy: 9:30 – 17:30 

 70 ratowników każdego dnia 

 
 

 

 



SPRZĘT RATOWNICZY 
 

 6 łodzi motorowych 

 3 skutery wodne z platformą 

 8 desek ratowniczych 

 6 kajaków ratowniczych 

 5 quadów z przyczepami  
i noszami do transportu  
osoby poszkodowanej 

 16 ratowniczych łodzi  
wiosłowych 



GDAŃSKIE CENTRUM  
RATOWNICTWA WODNEGO 

 Utworzone w październiku 2014 r. 

 Ratownik wodny w centrum 24 godziny na dobę 

 W sezonie letnim 2 ratowników po godzinach pracy 

kąpielisk 

 Centrum szkolenia i doskonalenia kadry ratowniczej 



INNOWACYJNE RATOWNICTWO 



AKCJE LETNIE 

 Patrol PPG Rescue System  

 Mamo tu jestem 

 Mały uciekinier 

 Dzielny pacjent 

 Mały ratownik 

 Profilaktyka 

 Biblioteka plażowa 

 Przyjazna plaża 

 e-kąpieliska 

 



EKOLOGIA 

 Edukacja 

 Rozwój ścieżek oraz infrastruktura 

    rowerowa 

 Selektywna zbiórka odpadów,  

    nakrętek oraz baterii 
 



INFRASTRUKTURA PLAŻOWA 
 

 Całosezonowa kładka z możliwością  

wodowania małych jednostek wodnych 

/Jelitkowo/ 

 Siłownia na plaży /Jelitkowo/ 

 Szafki depozytowe /Brzeźno, Stogi/ 

 Prysznice plażowe /Brzeźno, Stogi/ 

 Rozbudowa sieci wodno-kanalizacyjnej 

/Sobieszewo/ 



Miejski Ośrodek Sportu i Rekreacji w Gdańsku 

 

DZIĘKUJĘ ZA UWAGĘ 
 

 

mosirgdansk.pl 

facebook.com/MOSiRGdansk 

twitter.com/MOSiRGdansk 

 


